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ČESKO: V roce 2020 údajně umřelo na virus a s virem HIV 680 000 až 1 000 000 lidí. Čelíme už
zhruba čtyřicet let zdrcující pandemii a nedaří se nám ji zastavit.

Výzkumu nemoci AIDS způsobené přenosem viru HIV se věnuje celá řada expertních týmů na celém
světě. Rozvinutý AIDS je nemocí, kterou při stávající úrovni vědy doposud nelze úplně vyléčit, je tedy
stoprocentně fatální (pokud dříve nezemře pacient s rozvinutým AIDS z jiného důvodu).

Peníze investované do výzkumu však přinášejí plody ve formě mnohých studií, které shodně
prokazují jeden fakt: Obřízka u mužů snižuje riziko přenosu až o 60 %.*) Některé z těchto studií
dokonce docházejí k závěru, že ochranný účinek obřízky je ještě větší; podle týmu australských
vědců, kteří ve své metaanalýze analyzovali výsledky čtyřiceti studií, je dokonce u obřezaných mužů
pravděpodobnost přenosu až osmkrát nižší.**)

To jsou naprosto přesvědčivá čísla, která prokazují buď srovnatelný (v případě 60% ochrany), nebo
dokonce vyšší (v případě osmkrát vyšší ochrany) ochranný účinek než u… například některých
očkování proti nemocem, jejich letalita se odhaduje na 0,25 %.

 

 

Ministryně zdravotnictví Bohumila Kadeřábková vydává jasné stanovisko:

„Do roka musíme obřezat 60 procent mužů a do dvou let musíme mít 99,9 obřezanců. Víme, že je to
značný zásah do lidské integrity, ale děláme to ve prospěch lidstva, děláme to v rámci boje s virem
HIV. Pokud lid nebude chtít spolupracovat, použijeme nátlak, jedná se o veřejné dobro.“

Blogerské duo Vavruša & Šichtařová sepisují text s názvem „Stát se uchyluje k nepřípustnému
násilí“, v němž tvrdí, že kvalitní vědecká data byla opět zneužita v nesmyslné politické interpretaci.
Pro některé skupiny obyvatel má obřízka možná smysl, ale plošné, nucené a násilné obřezání
populace považují za nepřípustné.

Etatisté okamžitě po zveřejnění tohoto článku přiřazují autory k sektě roláčkářů.

Diskuze na iDNES:

Tonda Hňup: Paní Šichtářová by měla zůstat u ekonomiky, evidentně ví o HIV a o předkožkách
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úplné h*** a zase se zbytečně ztrapňuje.
Jarka Vocásková: Paní Šichtařová, vaše texty jsem vždy strašně ráááda četla, ale tady jste mne
strááášně zklamala, jak tohle jako žena vůbec můžete napsat? Copak netušíte, jaké martyrium
jsme si my ženy musely protrpět s roláčkama? Strašně jste mne zklamala a už vás nikdy
nebudu číst, sbohem.
Jarda Vadný: Klasická hromada blábolů, ani jsem to nedočetl, stačil mi jen nadpis, píšete jen
samé chujoviny.
Josef Hloubavý: Aha! Asi paní Inženýrka zapomněla na veledůležitý fakt, že pokud zpomalíme
infekci o 60 procent, tak umožníme léčbu na infekčních odděleních i pacientům s hepatitis C a
jinými chorobami a navíc uvolníme místo na dermatovenerologii, ha! To je „náhodička“, že
taková věc jí tam vypadla, že?
Michal Pozor: Tak jako obřízka je prostě otázka občanské disciplíny, tady nikdo nebude
spekulovat, jestli kůže, nebo bezkůže, stát prostě zavelí a předkožka musí dolů, to by taky byla
anarchie, kdyby si chodil každej s rolákem, jak se mu zachce. Děláte to pro ostatní, takže
nebuďte sobci a fik fik. Neposlouchejte tu bláznivou ženskou!
Michaela Přesná: Asi vám nedochází, že když dosáhneme 99 % proobřezanosti populace,
zastavíme epidemii AIDS. Jak by vám bylo, kdyby váš bratr umřel na AIDS na jipce jen kvůli
jednomu roláčkovi? Kdyby se to týkalo vaší rodiny, dívali byste se na to úplně jinak!
Petr Štouravý: Píšete o svobodě, ale vůbec vám nedochází, že svoboda jednoho naráží na
hranice svobody druhého! Jak k tomu lidi přijdou, když roláčkáři budou dál roznášet virus a
pak na to nějaký imunitně oslabený obřezaný umře? Tohle vám asi nedošlo, co?
Jarda Borec: A toto prosím dostalo doktorandský titul? Další důkaz, že titul z medicíny dnes
může dostat i úplný pablb na základě dojmů. Veřejné zdraví je něco úplně jiného než soukromé
zdraví a rebelie proti systému fakt není namístě!
Norbert Vykuk: Vůbec nechápete, že tím nahráváte sektě. Pokud se totiž nenecháte obřezat,
bude se vám na předkožce množit velké množství baktérií a virů, tím zvýšíte svoji virulenci, tím
nakazíte více lidí, bude vyšší koncentrace HIV v populaci, tím více se nakazí i obřezaní a tím
bude těžší průběh AIDS, tím umře více afrických dětí, tím se budou více rodit chudokrevní.
Tyhle souvislosti vám vůbec nedocházejí, takže byste si měla laskavě doplnit vzdělání a nechat
to radši na odborníky, kteří se tomu naplno věnují.
Jan Křivda: Tohle je fakt hrůza, já vím, že na léčení lidí nemusí bejt pan doktor žádný velký
logik, ale aspoň by mohl pochopit riziko zahlcenosti JIP lidmi umírajícími na AIDS, kteří by tam
nemuseli skončit, kdyby se obřezali, a tím by nezabírali lůžka člověku, který třeba naboural, a
to musí vláda řídit, to nejde nechat na lidech.

***

Věda konstatovala, že virus HIV se přenáší pohlavním stykem, krví a krevními deriváty, infikovanou
jehlou, během porodu a mateřským mlékem. Jedinou stoprocentní ochranou před virem HIV a
následným propuknutím nemoci AIDS je zdržení se tohoto rizikového jednání.

Vzhledem k tomu, že cesty přenosu skrze transfuze s přítomností viru jsou již ve zdravotnictví
podchyceny a zabránit přenosu z matky na dítě již ve většině případů umíme, hlavní roli v šíření viru
dnes hraje cílené rozhodnutí jednotlivce nenakazit se, tedy zejména zdržení se nechráněného
pohlavního styku s HIV pozitivní osobou a vyvarování se sdílení použitých jehel. Konstatujeme, že
toto individuální rozhodnutí jedince nenakazit se je jedinou spolehlivou ochranou, jak se nákaze
vyhnout, bez ohledu na míru proobřezanosti populace.

Anebo bez ohledu na míru její proočkovanosti, až jednou věda vakcínu proti HIV nalezne.

 



*)
https://ct24.ceskatelevize.cz/veda/2037074-obrizka-muze-podle-vedcu-pomoci-v-boji-proti-hiv-ale-jak-
k-ni-muze-primet

**) https://www.ceskenoviny.cz/zpravy/obrizka-snizuje-riziko-nakazy-virem-hiv/9588

P.S. Pokusili jsme si vzpomenout na typově největší klišé a nelogičnosti, které se dnes vyskytují
prakticky pod každým textem na téma Covid-19. Jistě vás ale napadnou další. Prosíme, napište nám
je do komentářů, ať je máme všechny pěkně pohromadě!

 

Autoři textu jsou prim. MUDr. Martin Vavruša a Markéta Šichtařová.
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